

## Arbejdsgruppemøde: Kommunikationsudvalget, d. 24/11'09

Til stede: Per K, Leif J., Jan, Per E, Ewald, Sofie

Afbud fra: Trine

### Dagsorden:

- Siden sidst/fra sidste møde
- Konferencemateriel
- TDH/JuleTour/Event d. 22/1
- Pjecer
- Evt.: Høringssvar

Thisted/Udsatteråd

### Siden sidst

**Projekt Udenfor** – Per har været til møde med Nina, Marie og Ask og Jakob. De skal til Bruxelles i uge 5 med statuen Les (der er en del af projektet Wellcome Homeless, hvor hjemløsestatuerne skal besøge danske og europæiske byer). Fra d. 5/3 skal de rundt i de store danske byer, tre uger hvert sted. Ålborg, Århus, Odense og København får statuerne. I forbindelse med dette er det oplagt at sende campingvognen med rundt. Et par dage hvert sted. De skal også rundt i Europa – der har Per også fået en lille opgave dér med at køre statuerne rundt.

**EAPN** – Per og Leif har fået et referat fra mødet. Det er en tynd kop te – der er ikke meget at referere. Det eneste, de føler de har fået ud af mødet er Uge 44-eventen. Den løfter SANDs Internationale udvalg og Projekt Udenfor i fællesskab.

### JuleTour

Der er klimatopmøde, alternativt topmøde og bundmøde på samme tidspunkt som den planlagte Jule Tour. Dermed kan man sige at der er fyldt godt op i mediebilledet.

Der er også planlagt en hjemløseevent på Rådhus Pladsen i januar (- se referatets næste punkt).

Det ville give mere mening at prøve at koble sig på bundmødet i stedet for at stå inde på Rådhus Pladsen. Måske kunne man stille på Christianshavns Torv og både fange bundmødegæster og Hr. og Fru Danmark.

Der er stemning for at holde fast i planen om at lave en Jule Tour. Der er stemning for Christianshavns Torv. Alternativt kunne det være fint med Christiania.

Sofie kontakter kommunen for tilladelser. Er det helt umuligt, kontakter Per E. Christiania og hører om det evt. kan blive der.

### **Event på Rådhus Pladsen**

Et firma, der hedder Miinto, der sælger tøj på nettet, der gerne vil lave et velgørehedsarrangement for hjemløse. Det bliver i samarbejde med Morgencaféen og SAND. Der kommer musik og der bliver delt tøj, suppe og kaffe ud.

Arrangementet løber af stabelen d. 22/1 kl. 16.00 – 19.00

Yderligere info følger.

### **Konferencemateriel**

Vi vil gerne have to zigzag brochureholdere/foldereoler. De findes i to forskellige udgaver til hhv. 1400 og 1800,- Ex. moms. Den dyrere udgave er langt mere solid, det er den vi umiddelbart gerne vil have.

Kommunikationsgruppens bestyrelsesmedlemmer tager forslaget med på næste bestyrelsesmøde.

### **Pjecer**

Vi diskuterer de to pjecer; den grønne og den hvide. Der er bred enighed i gruppen om at den grønne skal fases ud. Vi bruger dem vi har – og bestiller ikke flere. Den grønne er ikke særlig god, den virker for intern og fortæller ikke noget om hvad og hvem SAND er.

Den hvide synes gruppen er rigtig god. Det er oprindeligt en, der er lavet til Hr. og Fru DK i forbindelse med TDH sidste år. Sofie stiller spørgsmålstegn ved om den fortæller de hjemløse hvad SAND er og især hvad de kan bruge SAND til. Gruppen mener at den er rigeligt dækkende – udseendemæssigt er den også fin.

Vi vedtager et par små-justeringer - bl.a. skal der være plads til at man kan stemple lokale kontaktoplysninger bag på.

Sofie ordner det praktiske med sin søster.

### **Øvrigt infomateriale**

Vi har masser af postkort og de er fine. Både dem med statements og dem uden. Dem holder vi fast i. Der er julekort på sekretariatet – dobbeltkort med SAND mand med nissehue. Sofie sender nogle med Ask til bestyrelsesmøde.

Bolcher i logopapir. Ville være godt til TDH.

Nøglesnore – det har været oppe før, dem vil vi stadig gerne have.

#### **Evt.**

**Hørings svar:** Der er blevet sendt et høringsspørgsmål rundt om retssikkerhed – der er stillet forslag om at ændre forholdet mellem handle- og opholdskommune. Det er meget komplekst hvem der skal betale hvad; handle – eller opholdskommune. Det drøftes videre på bestyrelsesmødet d. 2/12. Der er Ole Skou også tilstede.

**Thisted – udsatteråd:** Leif J har fået en henvendelse fra Thisted kommune. De har lavet et udkast til oprettelse af udsatteråd. De vil gerne have noget hjælp. Det ville være relevant at tage et møde med dem. Der er en masse mennesker, der har taget initiativ og så gerne vil have noget sparring. Det er lige fra folk fra misbrugsområdet, handicap, SKP'er etc.

D. 15/12 er konklusionerne fra oprettelsen af udsatterådet i Vejle kommune færdige. Per K får de oplysninger videre til Leif J - og så kan man efterfølgende tage et møde.

Problemet er, at vi ikke har nogle, der er bosiddende i Thisted kommune, generelt er det sådan,, at du skal være bosiddende i den pågældende kommune for at kunne sidde i udsatterådet.

Kunne det være en opgave for SAND at få en kile ind, så vi kunne sige, at vi er en organisation, der repræsenterer et geografisk område? Der er flere og flere kommuner, der retter henvendelse til os fordi de vil starte udsatteråd.

#### **Juleåbent:**

Stella har lavet en liste til hjemmesiden, der viser hvor der er åbent mellem jul og nytår. Den kommer på hjemmesiden i forbindelse med den nye SANDsiger. Er der input til listen bedes de sendes til Stella eller Sofie.

#### **Løkkes 10 bud:**

Preben Brandt har været ude og kommentere på dette. Hvor er SANDs kommentar? Sofie spørger Ask.

#### **Campingvognen:**

Det ville være fedt at få den omdekoreret. Det skal være noget graffiti. Sofie tjekker om hun kan skaffe nogle unge kreative mennesker, der kan svinge deres spraydåser.

**Næste møde: 10/2 '10 på TAMU**

